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ŞAHİN BİLGİÇ VE MUSTAFA TEKE, 17. 

ADANA TARIM FUARI’NDA BULUŞTU 

 

ŞAHİN BİLGİÇ VE MUSTAFA TEKE, 17. ADANA TARIM FUARI’NDA BULUŞTU 

Adana Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Şahin Bilgiç ve Tarsus Ticaret Borsası Yönetim 

Kurulu Başkanı Mustafa Teke, 17. Adana Tarım-Sera ve Bahçe Fuarı’nda bir araya gelerek 

gündemle ilgili istişarelerde bulundular. 

TÜYAP Adana Uluslararası Fuar ve Kongre Merkezi’nde stand açan Adana Ticaret Borsası 

standını ziyaret eden Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Teke, burada Adana Ticaret Borsası 

Yönetim Kurulu Başkanı Şahin Bilgiç ile görüştü. 

Adana Ticaret Borsası Genel Sekreteri T. Gökhan Öztürk ve Tarsus Ticaret Borsası Genel 

Sekreteri Hasan Şanlı’nın da bulunduğu görüşmede Çukurova bölgesinin güçlü tarım yapısına 

rağmen artan maliyetler ve iklim değişikliği nedeniyle yaşanan zorluklara dikkat çektiler. 

Bu yıl 17. si açılan Adana Tarım-Sera ve Bahçe Fuarı’nın sade Adana’ya değil tüm Çukurova 

bölgesinin üretim, ihracat ve istihdamına büyük katkı sağladığını belirten Teke, “Bu yıl firma 

Yetkilileri ile yaptığım istişarelerde satışların oldukça iyi gittiğini öğrendim. Bu hem Adana hem 

de bölgemiz için sevindirici bir durum. Tarım sektörünün temsilcileri ve çiftçilerimizin 

buluştuğu bu fuarın tarıma dayalı sanayinin gelişmesine de büyük katkılar sağladığını ifade 

etmek isterim” dedi. 

Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, Uluslararası Adana Tarım, Sera-Bahçe Fuarı’nın 

üretene, tarımsal sanayiye ve ona bağlı iş kollarına ciddi katma değer sağladığını belirterek, 



 

 

özellikle son teknolojiyle üretilen modern makina ve ekipmanların tanıtımının ise geniş bir 

kitleye yapılmasından dolayı mutlu olduklarını ifade etti. 

“TARSUS’UN MENFAATİNE OLAN HER 
PROJEDE VARIZ” 

 

BORSA MECLİS BAŞKANI MURAT KAYA; “Tarsus’un menfaatine olan her projede varız” 

Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkanı Murat Kaya, göreve geldikleri günden bu uyana geçen 

zaman içerisinde bu kentin geleceği ve başarısı için her türlü sorumluluğu aldıklarını, bundan 

sonra da almaya devam edeceklerini söyledi. 

Murat Kaya, gündem ile ilgili açıklamalarda bulundu. 

Ticaret Borsası olarak Tarsus’un geleceği için büyük hedefler belirlediklerini ve bu hedefler 

doğrultusunda azimle çalışmaya devam ettiklerinin altını çizen Borsa Meclis Başkanı Murat 

Kaya, bu şehrin başarısı için ise hiçbir sorumluluktan kaçmadıklarını ifade etti. 

arsus’un gelişi için daha fazla çaba sarf etmemiz gerektiğine vurgu yapan Murat Kaya 

“Bir şehrin gelişmesi ve ekonomik yönden güçlenmesi için ‘ortak payda’nın önemine har 

zaman vurgu yapmış birisiyim. Şayet bizler ‘Ortak Payda Tarsus’ etrafında kenetlenirsek, 

bu kentin kalkınması noktasında kimse önümüzde duramaz. Şunun altını da çizerek belirtmek 

isterim ki, Tarsus Ticaret Borsası olarak bu kent adına ilklere vesile olmuş bir kurum olduğumuz 

gibi sorumluluğumuz da farkındayız” dedi. 

“Tarsus’un menfaatine olan her projede varız” diyen Borsa Meclis Başkanı Kaya, özellikle 

Tarsus’un turizm potansiyelini artıracak projeler üzerinde çalışılması gerektiğini dile getirdi. 
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Son dönemlerde iş dünyasının sorun ve sıkıntılarının oldukça büyük olduğunu belirten Borsa 

Meclis Başkanı Kaya “Ancak şunu da belirtmek isterim ki, Tarsus iş dünyası olarak her zaman 

olduğu gibi bizler, devletimizden aldığımız güçle, var gücümüzle çalışmaya, üretmeye devam 

ediyoruz. Allah birlik ve beraberliğimizi hiç bozmasın” şeklinde konuştu. 

Tüm zorluklara rağmen Tarsus Ticaret Borsası Meclisi’nin bu kentin geleceği adına çalışmaya 

devam ettiğini belirten Murat Kaya “Biz göreve gelmeden önce bir hizmet çıtası koymuştuk. 

Bugünü kadar Borsa Meclisimizin yaptıkları ortada. Biz bu kentte, başarı hikâyeleri yazmaya 

Bundan sonrada devam edeceğiz” dedi. 

Türkiye’nin tarımda kendi kendine yeten bir ülke konumunda olduğunu hatırlatan Ticaret 

Borsası Kaya, “ Son iki yıldır tarımsal üretimde yaşanan sıkıntılar artık çiftçiyi tarımdan 

uzaklaştıracak dereceye geldi. Tarım, stratejik bir sektör, üretim gücümüzü korumak için 

tarımsal üretimimiz ve tarıma desteğimiz önceliğimiz olmalıdır. Yerel de ve genel de herkese 

büyük sorumluluklar düşüyor” ifadesini kullandı. 

Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın katılımlarıyla geçtiğimiz Ağustos ayı içerisinde 

açılan Çukurova Uluslararası Havalimanı’nın da bu kent için önemli bir yatırım olduğunun altını 

çizen Borsa Meclis Başkanı Murat Kaya, Tarsus’un karayolu ve demiryolundan sonra havayolu 

ile birlikte tüm taşıma modlarına sahip ender şehirlerden birisi olduğunu sözlerine ekledi. 

TARSUS TİCARET BORSASI’NA ZİRAAT BANKASI 

ADANA TİCARİ ŞUBESİNDEN ZİYARET 

Tarsus Ticaret Borsası’na Ziraat Bankası Adana Ticari Şubesinden ziyaret. 

Ziraat Bankası Adana Ticari Şube Müdürü Hakan Karabıyık ve Portföy Temsilcisi Caner Aysal 

Tarsus Ticaret Borsası’na ziyarette bulundu. 

  

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade ederek, Ziraat 

Bankası ile her zaman uyum içinde çalıştıklarını belirtti. 



 

 

Teke,” Gerek üyelerimize gerekse iş dünyasına sağladıkları finansal destekler ve hızlı 

hizmetlerinden dolayı teşekkür ediyoruz 

Karşılıklı sohbet ortamında geçen ziyarette, Ticari Şube Müdürü Hakan Karabıyık , Ziraat 

Bankasının yeni yapılanması ve kurumsal hizmetleri hakkında bilgi vererek müşterilerine 

yardımcı olduklarını, finansal ihtiyaçlarını en hızlı şekilde karşıladıklarını ifade etti. 

 

BORSA BAŞKANI MUSTAFA TEKE: “TÜRKİYE 
CUMHURİYETİ, O'NUN İŞARET ETTİĞİ YOLDA İLELEBET 

YAŞAYACAKTIR” 
 

BORSA BAŞKANI MUSTAFA TEKE: “Türkiye Cumhuriyeti, O'nun işaret ettiği yolda ilelebet 

yaşayacaktır” 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün sadece 

milletimizin 

değil, tüm 

insanlığın 

sevgisini ve 

saygısını 

kazanmış bir lider 

olduğunu 

söyledi. 

Mustafa Teke, 

Türkiye 

Cumhuriyetinin 

kurucusu ve eşsiz 

devlet adamı Mustafa Kemal Atatürk’ün ebediyete intikalinin 86. yıldönümü dolayısıyla yaptığı 

açıklamasında, “Cumhuriyeti bizlere emanet edenlere sözümüzdür ki; Emaneti çağdaş 

medeniyetler yolunda zirveye doğru götüreceğiz. Bu görev bu ülkeyi kanlarıyla canlarıyla 

kuranlara borcumuzdur” dedi. 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün, tarih boyunca yetişen büyük liderlerden birisi olduğunu 

belirten Borsa Başkanı Teke “İstiklal mücadelemizin önderi, büyük devlet adamı Gazi Mustafa 

Kemal Atatürk’ün, değerini ve güncelliğini hiçbir zaman kaybetmeyen temel felsefesini doğru 

ve bir bütün olarak yeniden anlamaya çalışmalıyız. Bugün sarsılmaz bir özgüvenle bir kez daha 

hatırlatmak isterim ki, Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ün 'büyük eserim' dediği, demokratik, laik 

ve sosyal bir hukuk devleti olan Türkiye Cumhuriyeti, O'nun işaret ettiği yolda ilelebet 

yaşayacaktır. Bu duygu ve düşüncelerle, Cumhuriyetimizin kurucusu, Türk Milletinin ışık 

kaynağı Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü aramızdan ayrılışının 86. yıldönümünde bir kez daha 

rahmet, minnet ve saygıyla anıyorum” ifadesine yer verdi. 



 

 

 

BORSA MECLİS BAŞKANI KAYA: “TEK BİR 
ŞEYE İHTİYACIMIZ VAR O DA ÇALIŞMAK.” 

Ticaret Borsası Meclis Başkanı Murat Kaya, 19 Mayıs 1919’da Samsun’a çıkarak başlattığı 

Kurtuluş Savaşı’nı Türk Milleti ile omuz omuza vererek kazanan ve bunun neticesinde de 

Türkiye Cumhuriyeti Devleti’ni kuran Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün, tarihe iz bırakan bir lider 

olduğunu söyledi. 

Meclis Başkanı Murat Kaya, Büyük Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün ebediyete irtihalinin 86. 

yıldönümü dolayısıyla yaptığı açıklamasında, “Ülkemizin gelişen ekonomisi, üreten insanı ile 

başladığımız işleri, birlik içinde, beraberce istediğimiz hedefe ulaştıracağımıza inancımız 

tamdır. Özel sektör olarak en büyük mücadeleyi, ekonomik gelişme ve daha güçlü Türkiye için 

veriyor ve vermeye de devam ediyoruz” dedi. 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün, bağımsızlık uğrunda karşısına çıkan tüm güçlükleri aşarak 

milletine bağımsızlığını armağan eden bir lider olduğunu belirten Kaya “Gazi Atatürk ‘Tek bir 

şeye ihtiyacımız var o da çalışmak. Refah ve saadet ancak çalışkan insanların hakkıdır’ dediği 

vecizinde, bize çağdaş dünyada saygın bir yer edinebilmemizin, yorulmaksızın gayret 

etmemizin, çalışmak ve üretmekle sorumlu olduğumuzu söylemiştir. Türkiye ekonomisini 

dünyanın en büyük ekonomilerinden birisi haline getirmekte bizim üzerimize düşen borcumuz 

ve görevimizdir. Cumhuriyet gibi büyük bir emaneti devraldığımız, Gazi Mustafa Kemal 

Atatürk’ü ölüm yıldönümünde; ülkemizin müreffeh geleceğine olan inancımızı, bunun için var 

gücümüzle çalışacağımızı yineleyerek Mustafa Kemal Atatürk'ü ve Silah arkadaşlarını saygıyla 

anıyoruz” ifadesini kullandı. 

 

 

 

 

 

 

 

 

TARSUS SARIULAK ZEYTİN ŞENLİĞİ BAŞLIYOR 

Tarsus’a ait menşei coğrafi işaretli Tarsus Sarıulak Zeytin ve Tarsus Sarıulak Zeytinyağına ait 

sunumların , üretici ve imalatçıları buluşturacak 1. Tarsus Sarıulak Zeytin Şenliği' 16 Kasım 2024 

Cumartesi günü Kubatpaşa Medresi Kültür Evi Önünde yapılacak. 



 

 

 

 

Tarsus Belediyesi, Tarsus Ticaret Borsası, Tarsus Ticaret ve Sanayi Odası, Tarsus Ziraat Odası , 

Yeryüzü Pazarı Tarsus Slowfood desteğiyle gerçekleştirilecek şenlikte İklim Krizi Çağında Zeytin 

Paneli, Zeytin Üreticileri Forumu, Zeytin ve Zeytinyağı Tadımı etkinlikleri ile sadece Tarsus 

Sarıulak Zeytin ve Tarsus Sarıulak Zeytinyağına ait ürünlerin teşhir edileceği yerli üreticilere ait 

stantlar da yer alacak. 

GELENEKSEL İHRACAT İLE E-

TİCARETİ DE DESTEKLEMELİYİZ 

 



 

 

Toplantıda Borsanın 2021-2025 yıllarını 

içeren Stratejik Planında yer verdiği ve 

uygulamasını takip ettiği “Geleneksel 

İhracat ile E-Ticaret” konuları istişare edildi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, 

Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, 

yönetim Kurulu üyeleri Yücel Gürbüz, 

Ayhan Bayram ve İlhan Titiz’in istişarede 

bulunduğu e ticaretin geleneksel ihracat 

yöntemleri ile birlikte bir bütün olmasına 

dair konular toplantının ana gündemini 

oluşturdu. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke 

toplantı sonunda yönetim kurulu üyeleri ile 

gerçekleştirdiği istişare sonuçlarına şu 

ifadelerinde yer verdi. 

Geleneksel İhracat ile E-Ticareti de 

Desteklemeliyiz. 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı Mustafa Teke, dünya ekonomisi ve 

rekabetin artık çok daha hızlı bir şekilde 

değiştiğini ve bu hıza ayak uydurmanın ise 

en doğru yolunun teknolojiyi etkin şekilde 

kullanmak olduğunu söyledi. 

2024 yılında da ihracatın ve e-ticaretin 

gelişmesine Tarsus Ticaret Borsası olarak 

desteklerinin devam edeceğini belirten 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, 

“Sizlerin de yakından takip ettiğiniz üzere 

artık gelişen dünyada her şey bir telefonun 

içerisinde, dünya bir telefonun içerisinde. 

Burada ağırlıklı noktamız e-ticaret de 

olmalıdır” dedi. 

E-Ticaret’in kendiliğinden yaygınlaştığının 

altını çizen Yönetim Kurulu Başkanı 

Mustafa Teke “Burada önemli olan e-

ticaret noktasında neler yapabilir. Tarsus 

Ticaret Borsası olarak e-ticaret ile ihracat 

bizim hedeflerimizden biri. Ticaret 

Bakanlığı’nın hazırladığı 2024 Türkiye’de E-

Ticaretin Görünümü raporu, e-ticaretin 

büyüme trendlerini ve gelecekteki 

projeksiyonlarını detaylı bir şekilde ele 

alıyor. Genç nüfus, artan internet erişimi ve 

Türkiye’nin coğrafi avantajları, e-ticaretin 

geleceğini şekillendiriyor. 

2023 yılında Türkiye’nin e-ticaret hacmi 

%115,15 artışla 1,85 trilyon TL’ye ulaşırken, 

e-ticaret işlem sayısı %22,25 artarak 5,87 

milyar oldu. 2024 yılı projeksiyonlarına 

göre e-ticaret hacminin 3,39 trilyon TL’ye 

ulaşması bekleniyor. Ayrıca, e-ticaretin 

Türkiye’nin Gayri Safi Yurtiçi Hasılası (GSYH) 

içindeki payı %6,8 seviyesine çıktı. Bu 

büyüme, e-ticaretin Türk ekonomisi için 

önemini daha da artırıyor. 

Üyelerimize e-ticareti , tam anlamıyla 

anlatıp yaygınlaştırarak ihracat kapasitesini 

bölgemizin artırmak, üreticinin malını daha 

değerli hale getirmek ihracat yapan 

firmalarımızın ihracatının ikiye üçe 

katlanmasını sağlamak ve bununla ilgili 

altyapı çalışmalarına katkı sağlamak 

durumundayız. ” ifadesini kullandı.

 

TARSUS İLÇE EMNİYET MÜDÜRÜ 

YAVUZ ŞAHİN'İN, BORSAYA ZİYARETİ 

Tarsus Merkez Tarım Kredi Kooperatif Müdürü Ahmet Dursun’un da bulunduğu Tarsus Ticaret 

Borsasına gerçekleşen ziyarette Emniyet Müdürü Yavuz ŞAHİN ile güncel konular istişare 

edildi.  



 

 

Emniyet Müdürü Yavuz ŞAHİN, Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz ve Yönetim Kurulu 

üyesi İlhan Titiz’in de bulunduğu ziyaretinde yaptığı konuşmada; " Tarsus, hareketli ve dinamik 

bir şehir. Bizim işimiz güven, sizlerinse kentin ticareti. Birlikte her anlamda Tarsus’u daha iyi 

standartlara taşımak da görevimiz.  

 

Ticaret Borsamız ve sizlerle diyalog içinde olmaya, Tarsus için faydalı olacak projelerde fikir 

alışverişinde bulunmaya azami önem veriyoruz. Bu ziyaret vesilesiyle ben de, özverili çalışma 

ve proje çalışmalarınızda Sizlere başarılar diliyorum" dedi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade ederek, “Sayın 

müdürümüze yaptıkları ziyaretten dolayı teşekkür ediyorum. Görevde bulundukları süre 

içerisinde daima koordineli bir şekilde işbirliği içerisinde olacağımıza inanıyoruz. Tarsus’da 

gerçekleşen tüm faaliyetlerin güvenli ve yasal şartlar altında sürdürülmesi de Emniyet 

teşkilatımızın gece gündüz demeden yoğun çalışmaları ve gayretleri sayesindedir. Bugün 

sokaklarda rahat, güvenli ve huzurlu bir şekilde dolaşabiliyorsak, bunu olağanüstü gayret 

gösteren Türk Polis Teşkilatımıza borçluyuz.” ifadelerini kullandı. 

 

BORSA BAŞKANI MUSTAFA TEKE, DOYMAK İÇİN 

DEĞİL BESLENMEK İÇİN YEMELİYİZ 

Tarım nüfusu yaşlandı ve gençler tarıma ilgi göstermiyor, Doymak için değil beslenmek için 

yemeliyiz. 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke küresel iklim değişikliğinin gıda 

üretimi ve lojistiğini etkilediğine dikkat çekti. 

FAO’nun Eylül ayı raporuna göre dünyada 733 milyon insanın aç olduğunu belirten Yönetim 

Kurulu Başkanı Mustafa Teke “ Sağlıklı beslenmek hepimizin hakkı.  



 

 

  

Doymak için değil beslenmek için yemeliyiz. Dünyada, 733 milyon insan aç 2.8 milyar insan 

sağlıklı beslenemiyor. Gıdaya ulaşıyor ama ulaştığı besin sağlıklı değil. FAO’nun Eylül raporuna 

göre; dünyada yeterli gıda üretimi var, ancak dünyada gıda fiyatları 18 ayın en hızlı artışını 

kaydettiğini söylüyor. Eylül ayında gıda fiyatları Ağustos ayına göre yüzde 3 oranında artmış” 

diye konuştu. 

Türkiye’nin her alanda zengin, bir ülke olduğunu kaydeden Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa 

Teke son yıllarda tarım nüfusunun yaşlandığını ve gençlerin tarıma ilgi göstermediğine de 

dikkat çekti. 

Teke, “ Tarım nüfusu yaşlandı ve gençlerin tarıma ilgi göstermediğini belirtiyoruz.Bunun gıda 

üretimini olumsuz etkileyeceğini, tarımda istihdamı artırmaya yönelik politikalar yürütülmesi 

gerektiğini söylüyoruz. Tarımdan uzaklaşıyoruz ve bu en az iklim değişikliği kadar önemli bir 

konu. 

Tarımsal üretim olmazsa gıda olmaz. Birleşmiş Milletler istatistiklerine göre dünyada dünyada 

ki 8 milyar insana 4 milyar ton gıda üretildiğini belirtiliyor. Ama baktığımızda 730 milyondan 

fazla insan aç. Rakamlara göre yaklaşık 1.4 milyar ton gıdayı israf ediyoruz demek ki. 

2050’da dünya nüfusunun 9.5 milyara ulaşılacağının tahmin edildiğini belirten Teke, “Bizim şu 

anki gıda arzını en az yüzde 30-40 arttırmamız gerekiyor. Yani 25 yıl içerisinde daha fazla 

üretmemiz gerekiyor. Ama önümüzde iklim krizi var, topraklarımızın azalma riski var, tarımdan 

uzaklaşan gençlerimiz var. En önemlisi de toprakların verimsizleşmesi ya da çoraklaşması 

sorunlarıyla karşı karşıyayız.” Şeklinde sözlerini tamamladı. 

 

 



 

 

TİCARET BORSASI BAŞKANI TEKE: TARSUS 
SARIULAK ZEYTİN ŞENLİĞİ’Nİ DEĞERLENDİRDİ 

 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı Mustafa Teke, yaklaşık 2 milyon 

zeytin ağacına sahip olan ilçemizde zeytinin 

tarım kültürünün önemli bir parçası 

olduğunu söyledi. 

Mustafa Teke, Tarsus Belediyesi tarafından 

bu yıl 1.si düzenlenen ‘Tarsus Sarıulak 

Zeytin Şenliği’ni, değerlendirdi. 

Tarsus Ticaret Borsası tarafından tescili 

yapılan Coğrafi İşaretli Tarsus Sarıulak 

Zeytin ve Tarsus Sarıulak Zeytinyağı’nın 

tanıtımına ve markalaşmasına dair Tarsus 

Belediye Başkanı Ali Boltaç tarafından 

atılan adımın takdire şayan olduğunu 

belirten Borsa Başkanı Teke, “Ben öncelikle 

Coğrafi İşaretli Sarılulak Zeytinin 

tanıtımı noktasında atılan bu 

adımın mihmandarı olan Belediye 

Başkanımız Sayın Ali Boltaç ve 

ekibine çok teşekkür ediyorum. 

Ayrıca ziyareti ile şenliğine katkı 

veren CHP’nin Tarım ve Orman 

Politikalarından Sorumlu Genel 

Başkan Yardımcısı Sayın Erhan 

Adem’i de aramızda görmekten 

memnuniyet duyduğumu ifade etmek 

istiyorum” dedi. 

Tarsus’u temsil eden herkesi bu şenlikte 

görmeyi arzu ettiklerinin altını çizen Başkan 

Teke “Bu şenlikte, sektör paydaşları ve 

zeytin üreticileri ilk kez bölgede zeytinin 

konuşulmasından çok memnun oldular. 2 

milyon zeytin ağacına ev sahipliği yapan 

ilçemizde zeytin, tarım kültürünün önemli 

bir parçasıdır. Ayrıca önemli bir ekonomik 

değere de sahiptir. '1. Tarsus Sarıulak 

Zeytin Şenliği' ile hem bölgenin tarımına 

hem de yerel ekonomimize katkı sağlayarak 

Tarsus’un gastronomi kimliğini 

güçlendirmeye yönelik önemli bir etkinlik 

oldu. Tarsus Ticaret Borsası olarak bizde 

üretici ve zeytinyağı sektörü Borsamızın 

kıymetli üyeleri ile bu etkinlikte yer aldık. İlk 

defa katılımcı olan üyelerimiz etkinlikten ve 

Tarsus Sarıulak Zeytinine sahip çıkılması 

yönünde atılan bu adımdan çok memnun 

kaldıklarını bizlere iletti. Bu tür etkinlikler, 

hem üreticilerimizi hem de bu değerlere 

sahip çıkan girişimcilerimizi bir araya 

getirmiş oldu. Bu tür etkinlikler bir şehrin 

turizminin gelişmesine ve ekonomik olarak 

kalkınmasına önemli katkılar sunar. Ancak 

gönül isterdi ki; Tarsus’u temsil eden 

herkesi bu şenlikte görmekti ama olmadı” 

ifadesini kullandı. 

“Zeytin ve zeytinyağı, sağlığın vazgeçilmez 

bir parçası” diyen Borsa Başkanı Teke 

“Zeytin dalı biliyorsunuz barışın 

sembolüdür. Zeytinyağının sarısı; sağlığın, 

özgürlüğün, huzurun, mutluluğun 

sembolüdür. Bu etkinlikte de bunun 

değerini bildiğimizi ve bunun değerini 

korumak için mücadele ettiğimizi 

görüyorum. Bu değerimizi korumak 

zorundayız. Daha sağlıklı bir üretim için 

üretim alanlarımızı korumak zorundayız. 



 

 

Tarsus Sarıulak Zeytin ve Zeytinyağında biz 

Tarsus olarak kendi markamızı 

oluşturmamız, kendi markamız üzerinden 

pazarlamasını yapmamız gerekiyor. Zeytin 

üreticilerinin sorunları, zeytinin kendi başlı 

başına dertlerinin tartışıldığı, öne çıkan 

sorunlar ve çözümlerin üretilerek katkı 

sunulan şenliğimizin, önümüzdeki yıllarda 

devam ettirilmesi için bütün 

paydaşlarımızın desteğine ihtiyacımız var. 

Yerel değerlerimizi ön plana çıkaran bu tür 

iş birlikleri, Tarsus’un tarım ve gıda 

sektöründeki potansiyelini artırmaya 

yönelik önemli adımlardır” şeklinde 

sözlerini tamamladı. 

Tarsus Belediyesi ile Tarsus Ticaret Borsası, 

Tarsus Ticaret ve Sanayi Odası, Tarsus 

Ziraat Odası, Slow Food Yeryüzü Pazarı, 

Proje Evi Kooperatifi ve Anatolivar’ın 

katkılarıyla düzenlenen şenlikte, 

panellerden, tadım atölyelerine, 

forumlardan çeşitli stantlara kadar gün 

boyu etkinlikler yer aldı. 

 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI MUSTAFA 

TEKE, ‘TARIMDA ÖRGÜTLENME’ 

DERSİNE KONUK OLDU 

 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Ziraat Mühendisi Mustafa Teke, sosyal yaşam 

ve iş yaşamına dair tecrübelerini ve tavsiyelerini Üniversite öğrencileriyle paylaştı. Borsa 

Başkanı Teke, Çukurova Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi Bölümü IV. Sınıf 

öğrencilerinin almakta olduğu ‘Tarımda Örgütlenme’ dersine konuk oldu. Tarsus Ticaret 

Borsası'nın yıllardır süre gelen uygulamalı ders anlatımı Çukurova Üniversitesi Ziraat Fakültesi 

Tarım Ekonomisi Bölümünde gerçekleşti. 



 

 

Üniversite öğrencilerine, doğru kaynaklardan bilgi edinmeleri gerektiğine ilişkin tavsiyelerde 

bulunan ve bütün gelişimlerin hayal kurmakla başladığını vurgu yapan Başkan Mustafa Teke, 

öğrencilere hayallere sınır koymamaları tavsiyesinde bulundu. 

ayata dair bilgi ve tecrübelerini, öğrencilere aktararak tavsiyelerde bulunurken 

dünyadaki örneklerden de bilgi veren Borsa Başkanı Teke “Asla kaybetmekten 

korkmayın, dünya da yaşanan gelişmeleri yakından takip edin. Her şeyden önce 

hedefinizi ve izleyeceğiniz yolu belirleyin. Yeni fikirler kadar birlikte çalışacağınız ekibin niteliği 

de çok önemli. Ekip arkadaşlarınızı iyi seçin. Teknolojiyi ve gelişmeleri iyi takip edin. Bu şimdiki 

neslin, yani sizlerin en iyi yaptığı şey. Bu konuda sizden önceki nesillere göre öndesiniz. Ancak 

sizden sonraki nesillere göre de geride kalma ihtimalini göz ardı etmeyin. Okuldan mezun 

olunca hemen girişimci olmanız çok zor, eğer ki aileden bir katkı yoksa iş hayatının ilk yıllarda 

kendinizi kanıtlamak, tecrübe kazanarak öne çıkmak için iş ayırt etmeyin ve gece gündüz 

demeden sabırla çalışın. Tecrübe ve insan biriktirin. En önemlisi ise iyi ve dürüst olun. Adınızın 

iyi ve dürüst olarak anılması, kariyerinizde sizin en büyük referansınız olacaktır” ifadesini 

kullandı. Tarsus Ticaret Borsası Genel Sekreteri Hasan Şanlı ve Genel Sekreter Yardımcısı Ezgi 

Fındık Güngör de, dersin amacına uygun olarak Üniversite öğrencilerine Tarsus Ticaret 

Borsası’nın tarihsel geçmişi, amacı, çalışma konusu, alım satıma tabi ürünler, üyeleri, üyelik 

şartları, ürün alım-satımı, borsa kavramı, Türkiye’deki tarımsal örgütlenme içerisindeki yeri, 

avantaj ve dezavantajları hakkında bilgiler verdiler. 

Borsa'nın diğer örgütlenmelerden farkının da paylaşıldığı buluşmada, kurumun tarımsal, 

ekonomik, hukuki sorunlar karşısında izlediği lobi faaliyetleri anlatıldı. 

Çukurova Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Müge 

K. Davran ve Prof. Dr. Ö. Faruk Emeksiz eşliğinde gerçekleşen Tarımda Örgütlenme dersine 

Tarım Ekonomisi Bölümü ve Gıda Bölümü IV. sınıf öğrencileri katıldı. 

 

BORSA BAŞKANI TEKE’NİN, 

ÖĞRETMENLER GÜNÜ MESAJI 
 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, çocuklarımızın ve gençlerimizin 

eğitilerek geleceğe hazırlanmasını sağlayan öğretmenlerimizin, ülkemizin de geleceğine yön 

verdiklerini söyledi.  

Borsa Başkanı Teke, 24 Kasım Öğretmenler Günü dolayısıyla yaptığı açıklamasında, “Yarınımızı 

inşa edecek çocuklarımız için eğitim alanına yapılacak her türlü katkı, ülkemizin refahına 

yönelik en büyük yatırımdır. Özgürlüğü, bağımsızlığı, ulusal egemenliği, cumhuriyeti ve 

demokrasiyi koruyan bu değerleri koruyup yüceltecek kuşakları yetiştiren öğretmenlerimizin 

varlığıyla gelecekten en ufak kaygımız ve endişemiz yoktur” dedi. 
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“Çocuklarımızın ve gençlerimizin eğitilerek geleceğe hazırlanmasını sağlayan öğretmenler, 

ülkemizin de geleceğine yön vermektedir” diyen Borsa Başkanı Teke “Öğretmenlik, bedeli 

hiçbir maddi karşılıkla kıyaslanmayacak kadar saygın; sınırları, okul ve sınıf duvarları ile tarif 

edilemeyecek kadar ağır sorumluluk isteyen; sevgi ve fedakârlık üzerine kurulu, özel ve kutsal 

bir meslektir. Bu vesileyle sevgi, şefkat, hoşgörü ve fedakârlık mesleğinin mensubu olma 

ayrıcalığını da yaşayarak Baş Öğretmenimiz Mustafa Kemal Atatürk başta olmak üzere tüm 

öğretmenlerimizin Öğretmenler Günü’nü en kalbi duygularımla kutlar sağlık, mutluluk ve 

esenlikler dilerken, bu güne kadar görevi başında şehit olan öğretmenlerimize de Allah’tan 

rahmet dilerim” ifadesini kullandı. 

 

MECLİS BAŞKANI MURAT KAYA: 

“ÖĞRETMENLER, ‘YOL GÖSTEREN’ BİR 

LİDERDİR” 
Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkanı Murat Kaya, öğretmenlerin yol gösteren bir lider ve 

yaşam boyunca örnek alınacak bir rehber olduğunu söyledi. 

Meclis Başkanı Kaya, 24 Kasım Öğretmenler Günü dolayısıyla yaptığı açıklamasında, 

“Yaşadığımız yüzyıl; bilginin üretiminde ve kullanımda milletlerin birbiriyle yarıştığı bir 

yüzyıldır. Öğretmenlerimiz, çocuklarımızı hayata hazırlayan, onlara aile, vatan, millet, bayrak, 

insanlık sevgisi aşılayan, yegâne varlıklarımızdır. Öğretmenlerimiz sadece öğrencileri değil, 

içinde bulundukları toplumun bireylerini de aydınlatan yol gösteren bir lider, yaşam boyunca 

örnek alınacak rehberdirler” dedi.  



 

 

 

Tüm eğitim camiasının 24 Kasım Öğretmenler Günü’nü kutlayan Başkan Kaya “Yaşadığımız 

yüzyıl; bilginin üretiminde ve kullanımda milletlerin birbiriyle yarıştığı yüzyıldır. Milletlerin ve 

ülkelerin ayakta kalabilmeleri ancak, bilgiye sahip olmaları ve bilgiye dayalı üretim 

yapabilmeleri ile mümkündür. Öğretmenlerimizin toplumumuzu daha ileri noktalara taşıyacak 

yeni nesilleri bilgi çağı ışığında yetiştireceğine olan inancım tamdır. Bende bir eğitimci olarak 

tüm öğretmenlerimizin Öğretmenler Günü’nü en içten duygularla kutluyorum. Başöğretmen 

Mustafa Kemal Atatürk ve ebediyete intikal etmiş öğretmenlerimizi de rahmet ve şükranla 

anıyorum” ifadesini kullandı. 

MECLİS BAŞKANI KAYA, İKLİM DEĞİŞİKLİĞİNİN 

OLUMSUZ ETKİLERİNİ EN FAZLA TARIM SEKTÖRÜNÜN 

HİSSETTİĞİNİ DİLE GETİRDİ 

 

Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkanı Murat Kaya, 2025 yılından itibaren 3 milyardan fazla 

insanımızın su kıtlığı yaşayacağını belirterek, son yıllarda yaşanan iklim değişikliğinin yağış 

rejiminde değişikliğe, doğal afetlere, sıcaklık artışına ve bununla birlikte ise kuraklığa neden 

olduğunu söyledi. 

Tarsus Ticaret Borsası Meclisi, Kasım ayı Meclis Toplantısı’nı, Meclis Başkanı Murat Kaya 

başkanlığında gerçekleştirdi.  

Murat Kaya, Meclis Salonu’nda yapılan toplantının açılışında yaptığı konuşmasında, iklim 

değişikliğine vurgu yaparak, iklim değişikliğinin olumsuz etkilerini en fazla tarım sektörünün 

hissettiğini dile getirdi.  

 



 

 

Su kıtlığına dikkat çeken Meclis Başkanı Kaya, 2025 yılından itibaren 3 milyardan fazla insanın 

su kıtlığı yaşayacağının altını çizerek “Ülkemizde 98 milyar metreküp yerüstü, 14 milyar 

metreküp yeraltı suyu olmak üzere toplam 112 milyar metreküp kullanılabilir su miktarı 

bulunuyor. Bu miktarın 44 milyar metreküpü tarımda, 13 milyar metreküpü sanayi ve içme-

kullanma olarak kullanılıyor. Kullandığımız suyun yüzde 77’si tarımda kullanılıyor. Yıllık kişi 

başına düşen kullanılabilir su miktarı ise bin 302 metreküptür” ifadesini kullandı. 

Sulanabilir arazi varlığından da söz eden Kaya “Ekonomik sulanabilir arazi varlığımız 8.5 milyon 

hektar iken sulamaya açılan arazi miktarımız 7,1 milyon hektardır. Bitkisel üretim esnasında 1 

kilogram buğday üretebilmek için bin 800 litre, aynı miktarda soya için 2 bin 100 litre, su 

kullanılıyor. Şunun altını çizerek belirtmek isterim ki, halen 1,4 milyon hektar alanda sulama 

altyapısı tamamlanmadı. Sulamaya açılacak her metrekare tarım arazisi ise ülkemizin 

menfaatine olacak. Verim kaybına ve toprakta tuzlanmaya neden olan vahşi sulama yöntemini 

bırakmalıyız. Bu tür 

sulama hem sulama 

maliyetini artırıyor hem 

de çiftçiye yarar 

getirmiyor. Suyu bilinçli 

kullanması için 

çiftçilerimize gerekli 

eğitimler verilmeli ve 

dekarda kullanılacak su 

miktarı belirlenerek 

gereğinden fazla su 

kullanımının önüne geçilmedir. Burada tarla içi modern sulama sistemlerini yapma görevi 

üreticilerimizdedir” dedi. 

UİK tarafından açıklanan 2. Bitkisel Üretim tahminine göre bitkisel üretimin bir önceki 

yıla göre tarla ürünlerinde azalacağı, meyve ve sebze grubunda ise artacağını tahmin 

edildiğine vurgu yapan Murat Kaya “TUİK, 2024 yılı ikinci tahmininde bir önceki yıla göre 

yaklaşık üretim miktarlarının tahıllar ve diğer bitkisel ürünlerde 75,3 milyon ton, sebzelerde 

33,7 milyon ton, meyvelerde ise 28,4 milyon ton olarak gerçekleşeceği öngördü. Bizim bu 

noktada Tarsus’un katma değerine önem vermemiz gerekiyor. Tarsus’un üretime katkısının 

göz ardı edilmemesinde yarar görüyorum” şeklinde sözlerini tamamladı. 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke ise, geçtiğimiz 1 aylık süre zarfından 

gerçekleştirdiği çalışmalarla ilgili bilgilendirmede bulunduğu. 

Son yıllarda dünya genelinde çok farklı ve sürekli değişkenleri olan tarımsal üretime ve gıda 

tüketimine şahit olduklarını belirten Başkan Mustafa Teke, üretimin pazarlanması ve ticareti 

konusunda geleneksel ticaret yolları dışında daha hızlı ve daha uzak ülkelere ticaret yapabilme 

olanaklarına önem vermemiz gerektiğini dile getirdi. 
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CHP GENEL BAŞKAN YARDIMCISI ERHAN 

ADEM, TARSUS TİCARET BORSASI’NI 

ZİYARET ETTİ. 

 

CHP Genel Başkan Yardımcısı Erhan Adem, Tarsus Ticaret Borsası’nı ziyaret etti. 

Tarsus Ticaret Borsası’nı ziyaret eden CHP Genel Başkan Yardımcısı Erhan Adem, tarım 

sektöründeki sorunların çözümü için tüm aktörlerin birlikte hareket etmesi gerektiğini 

vurguladı. 

Yönetin Kurulu Başkanı Mustafa Teke, ise bölgedeki tarımsal üretim konusunda CHP Genel 

Başkan Yardımcısı Erhan Adem’e detaylı bilgi verdi. 

Tarsus Belediyesi tarafından düzenlenen Uluslararası Tarım Çalıştayı ‘na katılım sağlayan 

Adem, Borsa Başkanı Teke ile de tarımsal üretim konuları üzerine değerlendirmede bulundu. 

Gerçekleştirilen ziyarette tarım sektöründeki gelişmeler ve karşılaşılan sorunlar 

değerlendirildi. Özellikle, son yıllarda üreticileri olumsuz etkileyen iklimsel değişikliğin 

gelecekte yaratacağı sorunlar ve zararları görüşülerek gerekli önlemlerin alınması gerektiği 

ziyarette vurgulandı. 

Ziyaret sırasında bölgedeki tarımsal üretim ve tarım ürünlerinin durumu da gündeme geldi. 

Yönetin Kurulu Başkanı Mustafa Teke , yerel üreticilerin desteklenmesi ve tarım politikalarının 

güçlendirilmesi gerektiğini vurgulayarak, "Tarım, ülkemizin ekonomik ve sosyal yapısında kritik 

bir rol oynamaktadır. Üreticilerimizin sorunlarına duyarsız kalmamalıyız” dedi. 



 

 

CHP Genel Başkan Yardımcısı Erhan Adem ise, tarım sektörünün sorunlarını çözmek için tüm 

aktörlerin birlikte hareket etmesi gerektiğini ifade etti. Tarım sektöründeki zorlukların aşılması 

için iş birliği ve dayanışmanın önemine dikkat çekti. 

BORSA BAŞKANI MUSTAFA TEKE 

“ULUSLARARASI TARIM ÇALIŞTAYI”NI 

DEĞERLENDİRDİ 

 

Tarsus Belediyesinin ev sahipliğinde, 

akademisyenlerin katılımıyla “Uluslararası 

Tarım Çalıştayı” Tarsus’ta Gelecek Var 

sloganı ile gerçekleşti.  2 gün süren 

Çalıştaya katılan Yönetim Kurulu Başkanı 

Mustafa Teke “Uluslararası Tarım Çalıştayı” 

‘nı değerlendirdi. Tarım çalıştayının 

önemine vurgu yapan Borsa Yönetim 

Kurulu Başkanı Mustafa Teke, “Belediye 

Başkanımız Sayın Ali Boltaç ve ekibine çok 

teşekkür ediyorum. Birbirinden değerli 

akademisyenler, konusunda uzmanlar 2 

gün boyunca bizlere ışık tutacak bilgiler 

verdi. Çalıştayda, ülkemizin ve bölgemizin 

sahip olduğu tarımsal potansiyel esas 

alınarak sürdürülebilir tarımsal politikaları, 

su yönetimi, kaynak kullanımında 

optimizasyon konularında paylaşımlar 

gerçekleştirildi.” Dedi. 

Teke sözlerine şu şekilde devam etti, 

“Topraklarımızı korumamız, suyumuzu 

tasarruflu kullanmamız ve aynı zamanda 

teknolojiyi üretime eklemememiz 

gerekiyor. Ticaret Borsası olarak, tarıma 

değer katacak her çalışmanın, her yatırımın 

hayata geçirilmesi gerektiğine inanıyoruz. 

Burada da tarım alanında Tarsus 

Belediyemizin tarafından yapılan ve ilki 

gerçekleşen çalıştayın ikincisini sabırsızlıkla 

bekliyoruz. Tarımda yapılacak çok iş, 

söylenecek çok söz var. Mevcut tecrübe ve 

bilgi birikimini dikkate alarak, etkileşim, 

dayanışma ve yardımlaşma yaklaşımı ile 

bilgi, görgü ve karşılıklı deneyimlerden 

yararlanmak, ekonomik ve teknik alanlarda 

işbirliğini geliştirmek amacıyla yapılan 

çalıştayda yer almaktan çok memnun 

olduk. Belediyemize ve emeği geçen 

herkese çok teşekkür ediyorum.” 

ifadelerini kullandı. 



 

 

 

 


